河北北方学院国际教育学院

INTERNATIONAL EDUCATION COLLEGE OF HBNU

关于进一步明确我校来华留学学历生中文水 平考试(HSK)要求的通知

各位老师、同学:

为积极响应国家教育政策,进一步提升我校来华留学生教育质量,确保留学生具备扎实的汉语语言基础,以更好地适应专业学习、学术研究及跨文化交流需求,依据2018年10月国家教育部发布的《来华留学生高等教育质量规范(试行)》(教外〔2018〕50号)文件精神,结合我校国际化人才培养战略目标,现就我校来华留学学历生中文水平考试(HSK)要求进一步明确如下:

适用范围:本通知适用于我校所有来华留学学历生。

一、汉语水平考试要求

(一)入学阶段

要求入学时留学生应具备基本的汉语交流能力,以保障后续学习生活的顺利开展。学校可根据专业特点及实际情况,在招生环节对留学生汉语水平进行初步评估,如要求提供一定汉语学习经历证明或简单汉语交流能力展示(如面试等)。

(二)学习阶段

1.中文水平四级考试

考试时间要求:全部来华留学学历生须在进入第四学年之前通过中文水平(HSK)四级考试。此规定旨在确保学生在专业学习深入开展前,具备较为扎实的汉语基础,能够理解专业课程的基本内容,参与课堂讨论及小组活动。

考试组织:由国际教育学院统一组织报名、安排考试时间及考场。

成绩认定:以汉考国际认可的HSK四级考试成绩为准,成绩达到HSK四级标准(总分180分及以上)视为通过。

2.中文水平五级考试

考试时间要求:来华留学学历生在毕业之前达到中文水平考试(HS K)五级水平。

二、教学支持与辅导

(一)课程设置

基础汉语课程:为不同汉语水平层次的留学生开设相应级别的汉语课程,包括综合汉语、听力、口语、阅读、写作等,帮助学生系统提升汉语能力。

专业汉语课程:结合各专业特点,开设专业汉语课程,如医学汉语等,使学生能够掌握专业领域的汉语词汇和表达方式。

(二)辅导与培训

课后辅导:安排专业汉语教师为学生提供课后辅导,解答学习中遇到的问题,帮助学生巩固课堂所学知识。

专项培训:针对中文水平HSK考试,开展专项培训课程,包括考试 技巧讲解、模拟试题训练等,提高学生的应试能力。

三、奖励与激励

在《河北北方学院外国留学生综合测评实施办法》附加分一项中对第一学年通过HSK四级学生的该项附加分提高至10分,并颁发"中文学习优秀证书",在学校相关活动中进行表彰和宣传,树立学习榜样,激励学生努力学习汉语。

3

Notice on Further Clarifying Requirements for the Chinese Proficiency Test (HSK) for International Students Pursuing Academic Degrees at Our University

Dear faculty and students,

In response to national education policies and to further enhance the quality of international student education at our university, ensuring that international students possess a solid foundation in the Chinese language to better adapt to their academic studies, research, and cross-cultural communication needs, and in accordance with the Quality Standards for Higher Education of International Students in China (Trial Implementation) (Jiao Wai [2018] No.50) issued by the Ministry of Education in October 2018, as well as aligning with our university's strategic goals for international talent cultivation, we hereby clarify the requirements for the Chinese Proficiency Test (HSK) for international students pursuing academic degrees at our university as fol lows:

Scope of Application: This notice applies to all international students p ursuing academic degrees at our university.

I. Requirements for the Chinese Proficiency Test

(A) Admission Period

At the time of admission, international students are required to possess basic Chinese language communication skills to ensure the smooth progress ion of their subsequent studies and daily life. The university may conduct a preliminary assessment of students' Chinese language proficiency during th e enrollment process, based on the characteristics of their major and actual c ircumstances, such as requesting proof of a certain period of Chinese langua ge study or demonstrating simple Chinese communication skills (e.g., through interviews).

(B) Study Period

1. HSK Level 4 Examination

Examination Time Requirement: All international students pursuing ac ademic degrees must pass the HSK Level 4 examination before entering the ir fourth academic year. This requirement aims to ensure that students have a relatively solid foundation in Chinese prior to engaging in in-depth acade mic studies, enabling them to comprehend the basic content of specialized c ourses, participate in classroom discussions, and engage in group activities.

Exam Organization: The International Education Institute will centrall y manage registration procedures, schedule examination dates, and coordina te testing venues.

Result Recognition: The HSK Level 4 examination results recognized by Hankao International shall be the standard, and a score of 180 or above shall be considered as passing.

2. HSK Level 5 Examination

Examination Time Requirement: International students pursuing acade mic degrees must attain HSK Level 5 proficiency before graduation.

II. Teaching Support and Tutoring

(A) Curriculum Offerings

Basic Chinese Language Courses: Offer appropriate levels of Chinese l anguage courses for international students with varying proficiency levels, i ncluding comprehensive Chinese, listening, speaking, reading, and writing, to systematically enhance their Chinese language abilities.

Specialized Chinese Language Courses: Develop specialized Chinese I anguage courses tailored to the characteristics of each major, such as medic al Chinese, to enable students to master specialized vocabulary and expressi ons in their field of study.

(B) Tutoring and Training

After-School Tutoring: Arrange professional Chinese language teacher s to provide after-school tutoring, address questions encountered during stu dies, and assist students in consolidating the knowledge learned in class.

Specialized Training: Conduct specialized training courses focused on the HSK examination, including explanations of examination techniques an d simulated test training, to enhance students' test-taking abilities.

III. Rewards and Incentives

In the "Additional Points" section of the Implementation Measures for the Comprehensive Evaluation of Foreign Students at Hebei North Universi ty, the additional points for students who pass HSK Level 4 in their first aca demic year shall be increased to 10 points. Furthermore, an "Outstanding C hinese Language Learning Certificate" shall be awarded, and recognition an d publicity shall be given during relevant university activities to establish ac ademic role models and motivate students to diligently study Chinese.

International Education College

June 4, 2025